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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 54)
15 kwietnia 2021 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (KO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– informację na temat stanu przygotowań Polskiej Reprezentacji Narodo-
wej w Piłce Nożnej do turnieju finałowego Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej 
UEFA EURO 2020 w roku 2021,
– informację na temat zapewnienia bezpieczeństwa polskich kibiców pod-
czas turnieju finałowego Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej UEFA EURO 2020 
w roku 2021.

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Kuder naczelnik w Departamencie Sportu Wyczynowego w Mini-
sterstwie Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu, Marek Doliński dyrektor Departamentu Orga-
nizacji Imprez, Bezpieczeństwa i Infrastruktury w Polskim Związku Piłki Nożnej wraz ze współpracow-
nikami, Mariusz Cichomski dyrektor Departamentu Porządku Publicznego w Ministerstwie Spraw 
Wewnętrznych i Administracji, Maciej Nestoruk dyrektor Głównego Sztabu Policji Komendy Głównej 
Policji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Witam serdecznie wszystkich państwa. Otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycz-
nej, Sportu  i Turystyki. Dziś w porządku dziennym mamy dwa punkty –  informację 
prezesa Polskiego Związku Piłki Nożnej na temat stanu przygotowań Polskiej Repre-
zentacji Narodowej w Piłce Nożnej do turnieju finałowego Mistrzostw Europy w Piłce 
Nożnej UEFA Euro 2020 w roku 2021 oraz informację na temat zapewnienia bezpieczeń-
stwa polskich kibiców podczas turnieju finałowego Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej 
UEFA Euro 2020 w roku 2021. To mamy w porządku. Teraz, otwierając posiedzenie, 
sprawdzam kworum. Otwieram głosowanie potwierdzające udział w posiedzeniu Komi-
sji. Bardzo proszę państwa posłów o potwierdzenie obecności albo za pomocą urządzeń 
elektronicznych albo maszynek głosowania na sali. Mamy już kworum. Nie zamykam 
możliwości potwierdzania obecności. Niech to trwa. Przechodzimy do działania.
Muszę  poinformować,  że dzisiejsze  posiedzenie  zostało  zwołane  przez marszałek 

Sejmu na podstawie art. 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i będzie prowadzone z wyko-
rzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się 
na odległość.  Posłom  uczestniczącym  zdalnie  przypominam,  że przed  posiedzeniem 
otrzymaliście państwo instrukcje w sprawie zgłaszania się do dyskusji i zabierania głosu 
w trakcie posiedzenia. Jednocześnie informuję, że posłowie członkowie Komisji obecni 
na sali obrad głosują przy użyciu urządzenia do głosowania za pomocą legitymacji posel-
skiej. Wówczas proszę nie używać tabletów.
W dniu  dzisiejszym mamy  zaproszonych  gości. Mam potwierdzenie,  że są z nami 

za pośrednictwem urządzeń elektronicznych dyrektor Departamentu Porządku Publicz-
nego  w Ministerstwie  Spraw  Wewnętrznych  i Administracji  pan  Mariusz  Cichom-
ski oraz również zdalnie dyrektor Głównego Sztabu Policji Komendy Głównej Policji 
pan Maciej Nestoruk. Jest też pan naczelnik w Głównym Sztabie KGP pan Wojciech 
Dobrowolski. Polski Związek Piłki Nożnej reprezentuje pan Marek Doliński – dyrektor 
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Departamentu Organizacji Imprez, Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz koordynator  
ds. bezpieczeństwa w Polskim Związku Piłki Nożnej pan Marcin Sabat. Ze strony mini-
sterstwa w posiedzeniu Komisji uczestniczy pani Anna Kuder – naczelnik w Departamen-
cie Sportu Wyczynowego w Ministerstwie Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu.

Naczelnik w Departamencie Sportu Wyczynowego w Ministerstwie Kultury, Dziedzictwa 
Narodowego i Sportu Anna Kuder:

Dzień dobry.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dzień dobry. Witam wszystkich z państwa. Zabieramy się do pracy. Bardzo proszę przed-
stawiciela Polskiego Związku Piłki Nożnej o informację na temat przygotowań polskiej 
reprezentacji  narodowej  do turnieju  finałowego Mistrzostw  Europy  w Piłce  Nożnej 
UEFA Euro 2020 w roku 2021.

Koordynator ds. bezpieczeństwa w Polskim Związku Piłki Nożnej Marcin Sabat:
Dzień dobry. Marcin Sabat – Departament Organizacji Imprez, Bezpieczeństwa i Infra-
struktury PZPN. Mam przygotowaną prezentację. Testowałem jej działanie przed posie-
dzeniem, ale proszę o potwierdzenie, że ją widać.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Widać.

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Przechodzę do meritum. Plan przygotowań reprezentacji Polski do mistrzostw Europy 
w piłce nożnej – oficjalnie UEFA Euro 2020. Co przed nami? W połowie maja będziemy 
mieli ostateczny termin wysłania powołań dla zawodników. To grupa trochę szersza, 
niż ta, która pojedzie na mistrzostwa. Od 24 maja rozpoczynamy zgrupowanie przed 
Euro w Opalenicy, czyli w znanym nam i wielokrotnie goszczącym nas ośrodku Remes 
Sport. W dniu 1 czerwca we Wrocławiu rozgrywamy mecz towarzyski z Rosją. Później 
do końca tego dnia mamy termin przedłożony przez UEFA jeśli chodzi o zgłoszenie kadry 
meczowej na turniej. Do tej pory były to 23 osoby. Prawdopodobnie zostanie to delikatnie 
zwiększone i trochę więcej piłkarzy z nami pojedzie – wiadomo z jakich powodów. W dniu 
8 czerwca rozgrywamy mecz towarzyski z Islandią w Poznaniu. To można powiedzieć już 
tradycja. Z Poznania miał być zaplanowany wylot do Dublina. Jak państwo na pewno 
doskonale wiedzą, dziś na 12 miast 9 potwierdziło oficjalnie  to,  że przyjmie kibiców 
na mecze Euro. Mamy tu deklaracje od 25 nawet do 100% pojemności stadionów. Te 
100% to Budapeszt. Tak się składa, że 3 miasta, które nie mogły na tę chwilę zadekla-
rować udostępnienia stadionu dla publiczności to Monachium i dwa miasta, w których 
reprezentacja Polski miała rozgrywać mecze – Dublin i Bilbao. UEFA wydłużyła termin 
tej deklaracji do 20 kwietnia. Wtedy odbędzie się posiedzenie Komitetu Wykonawczego 
UEFA i mają zapaść decyzje. To jest bardzo mocno związane z naszymi planami,  jeśli 
chodzi o wylot i bazę.
Jak państwo wiedzą, baza reprezentacji została zakontraktowana w Hotelu Port-

marnock. To taki ośrodek golfowy niedaleko Dublina, bardzo blisko stadionu i na ten 
stadion dojeżdżalibyśmy autokarem. To 15 minut od lotniska, skąd mieliśmy podróżo-
wać na pozostałe mecze w ramach turnieju. Teraz jest to w pewnym sensie zawieszone. 
Jest to częściowo uzależnione od finalnych decyzji, które zapadną 19-20 kwietnia. Jako 
ciekawostkę powiem, że wczoraj miałem mieć połączenie z UEFA w sprawach bezpie-
czeństwa tego ośrodka i hoteli transferowych. To połączenie i rozmowa wideo zostały 
przeniesione na termin po 19 kwietnia. Jesteśmy w delikatnym stanie zawieszenia. Cze-
kamy na finalne decyzje. Oczywiście mamy plan B i C. Nie chcę na razie tego ujawniać. 
Myślę, że pan prezes w odpowiednim momencie, gdy już będziemy wiedzieli gdzie gramy 
te plany potwierdzi.
Jeśli chodzi o pozostałe zagadnienia sportowe, zgodnie z podstawowym planem mecze 

mieliśmy rozgrywać w Dublinie 19 i 23 czerwca, a w międzyczasie w Bilbao 19 czerwca. 
W przypadku awansu – to jest uzależnione od tego z którego miejsca byśmy awansowali 
– w 1/8 finału możemy rozgrywać mecze w następujących miastach: Budapeszt, Bilbao, 
Kopenhaga, Glasgow. W przypadku powodzenia, w zależności  od tego, która  ścieżka 
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wyniknie z zajętego miejsca w grupie, możliwe są rozgrywki we wszystkich czterech 
miastach przewidzianych w ramach ćwierćfinału – Sankt Petersburg, Monachium, Baku, 
Rzym.
Proszę państwa,  jeszcze króciutko  chciałbym poruszyć  trzy kwestie.  Jeśli  chodzi 

o szczepienia  zawodników,  rozumiem  że temat  nie  wymaga  szerszego  komentarza. 
Grupa sportowców reprezentujących Polskę na arenie międzynarodowej została wczoraj 
wpisana do rozporządzenia. Mogę tylko potwierdzić deklarację pana prezesa, że zdecy-
dowana większość, jeśli nie wszyscy piłkarze będą zainteresowani takim szczepieniem. 
Obecnie pracujemy nad rozwiązaniami logistycznymi i terminami. W pewnym momen-
cie  zostanie  to zakomunikowane.  Jeśli  chodzi  o logistykę  naszego  wyjazdu,  pobytu 
i przebywania poza granicami kraju przy okazji Euro, muszę zapewnić, że związek jest 
doskonale przygotowany, jeśli chodzi o sferę logistyczną. W tej ekipie, która będzie obsłu-
giwała reprezentację będą pracowały osoby, które wykonywały już obowiązki podczas 
mistrzostw we Francji i Rosji. Bez względu na to, czy to będzie Irlandia, Anglia czy inne 
miejsce lokalizacji naszej bazy, wszystko mamy pod kontrolą. Na bieżąco odbywają się 
warsztaty z UEFA w różnych obszarach tematycznych. Kolejne warsztaty są zaplano-
wane na przyszły tydzień – na 22-23 kwietnia. Mogę tylko uchylić rąbka tajemnicy i opty-
mistycznie potwierdzić, że UEFA te warsztaty częściowo poświęca na operacje meczowe 
i fan TV, gdzie reprezentacje mają wskazać jakieś piosenki do karaoke, zabaw z kibicami. 
Zakładamy, że rzeczywiście ci kibice na stadionach Euro będą się bawili. UEFA pod tym 
kątem przygotowuje się bardzo szczegółowo.
To tyle, jeśli chodzi o krótki brief na temat przygotowań. Tak jak powiedziałem, wię-

cej szczegółów będziemy mogli podać pewnie gdzieś na przełomie kwietnia i maja, gdy 
zapadną finalne decyzje dotyczące tych dwóch miast, w których będziemy rozgrywali 
mecze. To wszystko z mojej strony. Dziękuję za uwagę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję, panie Marcinie. Jest prośba, aby przesłał pan do sekretariatu materiały, które 
były prezentowane, drogą elektroniczną, do protokołu.

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Dobrze, dzisiaj to uczynię.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
To dla  zainteresowanych  posłów,  aby mogli  otrzymać materiały  z sekretariatu. Czy 
są jakieś pytania do informacji? Wiemy, że pewne działania są podejmowane. Dobrze, 
że te szczepionki dla polskich sportowców zostały potwierdzone, o co wnioskowaliśmy. 
Inne sprawy to układanka UEFA, operacja na bardzo żywym organizmie.

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Potwierdzam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Ciężko też odpowiadać, gdy nie wiemy  jak coś będzie wyglądało w 100%. To dobrze, 
że jest promyk nadziei, że w czerwcu na trybunach zasiądą kibice. Chcielibyśmy tylko 
wiedzieli, gdzie nasi kibice zasiądą na stadionach. Czy są jakieś zgłoszenia elektroniczne 
posłów? Na sali też nie ma zgłoszeń.
Przechodzimy do pkt 2 – informacji na temat zapewnienia bezpieczeństwa polskich 

kibiców podczas turnieju finałowego Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej UEFA Euro 
2020 w roku 2021. Bardzo proszę przedstawicieli ministra spraw wewnętrznych i admi-
nistracji oraz komendanta głównego Policji o tę informację. Oczywiście już wiemy, że nie 
wiemy gdzie będziemy grali. Pan Marcin nie musi powtarzać tej informacji, która jest 
kluczowa z punktu widzenia  interesu MSWiA, KGP i współpracy służb europejskich 
dotyczącej zabezpieczenia tych imprez masowych. Bardzo proszę, oddaję państwu głos.

Dyrektor Departamentu Porządku Publicznego w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych 
i Administracji Mariusz Cichomski:

Panie przewodniczący, szanowni państwo, Mariusz Cichomski – dyrektor Departamentu 
Porządku Publicznego MSWiA. Zdecydowanie, wpisując się w słowa pana przewodni-
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czącego i przedmówcy, działamy na razie szykując się na te dwie lokalizacje – w Irlan-
dii i w Hiszpanii. Realnie rzecz biorąc, w zależności od tego, gdzie będą się rozgrywały 
mecze,  będziemy musieli  współpracować  z odpowiednimi  policjami.  Dotychczasowa 
współpraca policyjna przebiegała w dwóch obszarach – polegała na nawiązaniu bez-
pośredniej współpracy z policjami w Irlandii  i Hiszpanii w kontekście oddelegowania 
do miast, w których miałyby się odbywać mecze policjantów – spotersów w celu moni-
torowania zachowań polskich kibiców oraz patrolowania wraz z lokalnymi policjantami 
okolic stadionów i miejsc grupowania się kibiców. To pierwsza płaszczyzna współpracy 
bilateralnej bezpośrednio z państwami, w których mają się odbywać mecze.
Drugi element, który jest bardzo istotny, bez w względu na to gdzie będą rzeczywi-

ście odbywały się mecze to współpraca w ramach forum ekspertów narodowych punktów 
do spraw bezpieczeństwa imprez sportowych. W ramach tego forum zostały wypracowane 
założenia, zgodnie z którymi poszczególne państwa uczestniczące będą kierowały do poli-
cyjnego centrum współpracy międzynarodowej w Hadze po dwóch oficerów łącznikowych. 
Oczywiście Polska wpisuje się w te działania i mamy taki zamiar, jesteśmy do tego przygo-
towani. Oficerowie łącznikowi mają zajmować się przede wszystkim koordynacją i zapew-
nieniem wymiany informacji – przesyłaniem do nas niezbędnych informacji i przekazywa-
niem ich również do właściwych policyjnych służb współpracujących. Te informacje mają 
przede wszystkim dotyczyć sposobu przemieszczania się kibiców na mecze, liczby kibi-
ców, rodzaju środków transportu, przewidywanych zachowań i co najważniejsze z punktu 
widzenia bezpieczeństwa, czyli potencjalnych zagrożeń dostosowanych do miejsca, w któ-
rym mecze się odbywają lub w którym grupują się kibice.
Przedstawiłem dwie płaszczyzny podstawowych działań, do których musimy dostoso-

wywać się na bieżąco, jak będziemy pozyskiwali informacje, czy coś się zmienia względem 
pierwotnych planów. Poprosiłbym jeszcze pana przewodniczącego o zgodę na ewentualne 
uzupełnienie mojej wypowiedzi przez pana dyrektora Macieja Nestoruka z Głównego 
Sztabu Policji KGP.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Oczywiście, bardzo proszę.

Dyrektor Głównego Sztabu Policji Komendy Głównej Policji Maciej Nestoruk:
Panie przewodniczący, szanowni państwo, miło mi państwa powitać. Chciałbym tylko 
potwierdzić słowa pana dyrektora Cichomskiego, że Policja jest już po rozmowach doty-
czących naszego uczestnictwa w centrum dowodzenia, które będzie się mieściło w Hadze 
w siedzibie  Europolu  w EPCC.  Tam  będzie  naszych  dwóch  przedstawicieli,  którzy 
zostali już tam przetransportowani. Mają duże doświadczenie. Brali udział w poprzed-
nich zabezpieczeniach, które się odbywały we Francji i w Moskwie. Jeśli chodzi o temat 
naszych oficerów łącznikowych w siedzibie Europolu w Hadze, to jest już domykany.
Jeśli chodzi o drugi temat – naszych policjantów spotersów, to temat zawsze otwarty 

do samego  końca. Bierzemy  tu pod  uwagę  ryzyka  związane  z przemieszczaniem  się 
naszych kibiców, ich liczbą i informacje zdobywane na bieżąco. Tak jak powiedział pan 
dyrektor Cichomski, zawsze odbywa się to w taki sposób, że uzgadniamy z policją lokalną 
danego kraju jaki będzie skład ilościowy naszej delegacji. W zależności od zapotrzebo-
wania to od 5 do 7 policjantów. Jesteśmy na to gotowi. Wyłaniamy policjantów, którzy 
będą gotowi odpowiedzieć na zapotrzebowanie danego kraju, który będzie przyjmował 
naszych kibiców na daną imprezę. W związku z powyższym deklarujemy pełną gotowość 
i przygotowanie. To wszystko. Dziękuję bardzo za uwagę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję bardzo. Czy pan Marcin Sabat chciałby coś dodać do tej informacji?

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Ze swojej strony tylko potwierdzę, że w czasie mistrzostw we Francji i w Rosji współ-
pracowaliśmy ze spotersami polskiej Policji i ta współpraca będzie opierała się o wypra-
cowany już model. Jeśli tak by było, to jest to dla nas optymalna sytuacja. Będzie pełny 
przepływ informacji w obie strony.
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Dyrektor GSP KGP Maciej Nestoruk:
Oczywiście, potwierdzam to.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Mam pytanie. Być może to jedyna ciekawa rzecz, 
która może  być  dla  nas  i dla  przestrzeni  publicznej  oraz  kibiców  jakąś  informacją. 
To pytanie do pana Marcina Sabata. Kiedy UEFA wedle swoich przewidywań – wiem 
że pewnie nie będzie z tym problemów, jeśli będzie można sprzedać pół czy nawet cały 
stadion, bo szybko te bilety się sprzedadzą – szacuje że będzie możliwa sprzedaż biletów. 
Kiedy zostanie uruchomiona?

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Bazując  na dotychczasowych  obserwacjach  organizacji  takich  turniejów,  podobnych 
i poprzednich, UEFA z pewnością poczeka do wyłonienia kompletu miast gospodarzy i ich 
potwierdzenia. To jest przyszły tydzień. Wydaje mi się, że informacje powinniśmy dostać 
na przełomie kwietnia i maja. Jako związek nie mamy ich po swojej stronie, bo byśmy 
już je ujawnili. Myślę, że gdy zostaną potwierdzone miasta-gospodarze, to ta sprzedaż 
ruszy, oczywiście przy założeniu, że pojemność stadionów będzie ograniczona. Proces 
sprzedaży będzie wyglądał tak, jak w poprzednim roku, tak jak miał wyglądać docelowo. 
Myślę, że trzeba się jeszcze trochę uzbroić w cierpliwość, ale to prawdopodobnie kwestia 
tygodnia, dwóch lub trzech.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Czyli można powiedzieć, że to prawie kwestia dni. Dziękuję za tę informację. Pan poseł 
Tomasz Zimoch zgłosił się z pytaniem. Bardzo proszę, panie pośle. Oddaję panu głos.

Poseł Tomasz Zimoch (KO):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Chciałbym zapytać pana Marcina Sabata, czy 
mimo że nie ma ostatecznej decyzji, prowadzicie jakieś nieoficjalne rozmowy jakie jest 
prawdopodobieństwo,  że kibice  się  pojawią  na meczach  Euro?  Czy wynika  to także 
z umów reklamowych? Być może są jakieś naciski ze strony UEFA, że kibice na stadio-
nach powinni być? W związku z tym mam pytanie – czy prowadzicie rozmowy doty-
czące finału ligi Europy w Gdańsku z przedstawicielami władz miasta i strony rządowej 
o dopuszczenie widzów na to spotkanie? To będzie przed Euro. Czy kibice będą mogli 
się ewentualnie pojawić na stadionie? Co na to UEFA? To może być polem treningowym 
i ćwiczebnym przed samym turniejem.

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Dziękuję za te pytana panie pośle. Zaczynając od Euro…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie Marcinie, jest jeszcze jedno pytanie pana przewodniczącego Matuszewskiego.

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Przepraszam.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni goście, mówimy o kibicach i wszyscy chcielibyśmy, aby 
uczestniczyli w mistrzostwach, ale czy te mistrzostwa mają się odbyć? To pytanie do pana 
z PZPN – czy pan to wie? Czy mają się odbyć? Czy odbędą się? Czy jest pewność, że mistrzo-
stwa Europy się odbędą? Do tej pory używano sformułowania „mają się odbyć”.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję bardzo panu posłowi. To proste pytanie panie Marcinie – czy mają się odbyć, 
czy się odbędą? Stawiam, że się odbędą.

Koordynator ds. bezpieczeństwa w PZPN Marcin Sabat:
Proszę państwa, oczywiście że się odbędą, ale na zasadzie 99% do 1%. Świat jest dziś tak 
dynamiczny, nieprzewidywalny, odpukać że będzie irlandzka czy hiszpańska odmiana 
koronawirusa, nie będziemy wiedzieli co się dzieje. Tak sobie to wyobrażam, że w przy-
padku kataklizmu czy katastrofy będziemy musieli wziąć na to poprawkę. Same mecze 
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i tak się wtedy odbędą, ale bez kibiców. UEFA praktycznie już drugi rok organizuje mecze 
rozgrywek międzynarodowych na podstawie zasad wynikających z protokołu bezpie-
czeństwa – to return to play protocol, o którym wspomniałem na jednym z poprzednich 
posiedzeń Komisji. Jest to wypracowane w taki sposób, że mecze na pewno się odbędą. 
Na stadionach wtedy będą tylko osoby przebadane, zdrowe czy też nawet zaszczepione.
Nawiązując do pytania pana posła Zimocha o Euro, wyobrażam sobie to tak, że piłka 

jest uzależniona od sponsorów i mija się z celem organizacja tego turnieju przy pustych 
trybunach.  Mogę  państwu  powiedzieć,  że na poziomie  operacyjnym  UEFA  planuje 
to wszystko tak, jak gdyby kibice po prostu mieli być na stadionach. Doprecyzowywane 
są protokoły bezpieczeństwa dla kibiców. Jeśli  już mówimy o potwierdzaniu piosenek 
do zabawy z kibicami, to po co UEFA się by w to bawiła, aby w telewizji było słyszalne? 
To założenie, które myślę że jest bardzo realne, że kibice będą, choć w ograniczonym 
zakresie, obecni na trybunach i będą się bawili.
Jeśli chodzi o ligę Europy mogę tylko potwierdzić, że PZPN dopełnia wszelkich sta-

rań, aby mecz w Gdańsku odbył się z kibicami. Na poziomie operacyjnym mogę powie-
dzieć, że PZPN wraz z UEFA pracuje nad trzema różnymi wariantami organizacji tego 
meczu. Jeśli chodzi o kibiców, obecnie mamy taki stan, że nie można organizować imprez 
masowych w Polsce. Do meczu jest jednak 41 dni. Podejmiemy wysiłki, aby ten mecz 
odbył się z kibicami.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję bardzo panu dyrektorowi. Nie ma innych zgłoszeń. Bardzo dziękuję za infor-
mację. Zamykam sprawdzanie kworum. Głosowanie zakończone. Odczytam protokół 
z głosowania – w posiedzeniu potwierdziło udział 28 posłów.
Dziękuję wszystkim za pracę. Zamykam posiedzenie Komisji.


